
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalg 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalg har d. 23. september 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 449 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra udvalget. 

Spørgsmål nr. 449: 

”Ministeren bedes som opfølgning på samrådet den 22. september 2016 om 

kommunernes tildeling af bosteder redegøre for, hvilke initiativer og processer 

ministeren vil iværksætte for politisk at drøfte problemstillingens omfang og 

løsningsmuligheder?” 

Svar: 

Som jeg fortalte på samrådet, vil mit ministerium hurtigst muligt udsende en vejledning 

om, hvordan kommunerne kan sikre sammenhæng mellem borgerens visitations-

grundlag og boformens juridiske grundlag.  Denne vejledning vil, som aftalt, også blive 

fremsendt til Social- og Indenrigsudvalget. 

 

Derudover vil socialtilsynene fortsætte deres dialog med boformerne om at få skabt 

sammenhæng mellem visitationerne og boformens juridiske grundlag.  

 

Endelig er mit ministerium nu gået i gang med at se på, hvordan der kan blive tilrette-

lagt en stikprøveundersøgelse af den kommunale praksis i forhold til boformer efter 

henholdsvis serviceloven og almenboligloven.  Stikprøveundersøgelsen vil, som vi 

talte om på samrådet, blandt andet skulle give et indblik i kommunernes visitation til 

de forskellige typer boformer samt målgrupper mv. i de forskellige boformer. Undersø-

gelsen vil blive koordineret med Udlændinge-, Integrations- og Boligministeriet. Når 

undersøgelsen foreligger, vil den tillige blive fremsendt til udvalget. 

 

   

 

Med venlig hilsen 
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